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朝陽科技大學
097學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	2111
	Course Number
	2111

	授課教師
	翁政凱
	instructor
	WENG,CHENG KAI

	中文課名
	都市發展史
	Course Name
	History of Urban Development

	開課單位
	景觀及都市設計系(四日)三A
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	都市的發展是人類文明歷史的具體舞台。舞台上的戲碼有文學的、社會的、經濟的、宗教的、科技的乃至政治的。本課程期望透過我國與世界各城市的影像與文字紀錄，讓同學由趣味的觀察與討論中，引伸思考都市的發展脈絡與問題。
	Objectives
	The development of cities is the platform of human history. The performances on it involve literature,society,industry,technology and politics. By skimming over some record of worldwide cities and our country’s, it is expected to let the students to consider some problems in a city through their observation and discussion.

	教材
	1.Lewis Mumford,1961, The City in History-Its Origins, Its Transformations, and Its Prospects, Brace ＆ Word, New York中譯本（歷史中的城市-起源、演變與展望）宋俊嶺、倪文彥譯，民國82年，台北：建築與文化出版社有限公司。

2.Aldo Rossi，城市建築，施植明譯，民國84年，博遠出版有限公司。


	Teaching Materials
	Lewis Mumford,1961, The City in History-Its Origins, Its Transformations, and Its Prospects, Brace ＆ Word, New York

	成績評量方式
	1.期中報告     30% 

2.期末報告     30%

3.課程參與     40%


	Grading
	1. Term Paper  30% 

2. Final Paper 30% 

3. Class Participation 40%



	教師網頁
	

	教學內容
	都市研究(urban studies)是一跨學門的研究領域，舉凡建築、都市計畫、文化、經濟發展、政治等都屬於都市研究的範疇，本課程內容主要包括：

&#8226;都市發展的脈絡與理論思潮 

&#8226;都市發展脈絡下之空間結構變遷 

&#8226;城市之社會與文化發展


	Syllabus
	Urban Studies is an inter-school gate areas of research, as architecture, urban planning, cultural, economic development, political and so are the urban areas of study, the course content includes:

&#8226;The tread and theory of urban development

&#8226;The Urban context and city development

&#8226;The society networks and culture of city
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